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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 8/2005 
Caràcter: ordinària 
Data: 26 de juliol de 2005 
Horari: de 11:00 a les 13:35 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Maria Burgués Bargués,  Regidora 
 
 

Marta Camps Torrens,  Regidora 
 
 

Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
 

Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
 

Montse Parra  Albà,  Regidora 
 
 

Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
 

Montse Mínguez García,  Regidora 
 
 

Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
 
 

Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
 

Benet Tugues Boliart,  Regidor 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
 

Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
 
 

Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
 

Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
 

Enric Ramon Oró Gallart,  Regidor 
 
 

Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
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Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
 

Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

Francesc Pané Sans,  Regidor 
 
 

Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

 
Excusa la seva assistència: 
 
Montse Tomàs Pallerols,  

 
 
 
Oficial Major 

 

 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 1 de juliol de 2005. 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 2874 vins al núm. 3319 ambdós inclosos. 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFICA DEL DECRET DE 19-7-2005 
  
La Corporació resta assabentada del decret d'Alcaldia de data 19-7-2005 pel qual es deleguen 
funcions de l'Alcaldia, per absència, durant el mes d'agost. 

 
 
 
4.- INFORME D'ALCALDIA SOBRE DIVERSES QÜESTIONS RELACIONADES AMB EL CONSELL 
ECONÒMIC I SOCIAL DE LA CIUTAT 
  
El Sr. Alcalde informa de diverses qüestions relacionades amb el Consell Econòmic i Social de la 
Ciutat. Manifesta que encara s'està pendent de rebre alguns nomenaments de membres del Consell 
en representació d'entitats que en formen part. En el Ple de Setembre es formalitzaran tots els 
nomenaments. Es proposarà des de l'Alcaldia un canvi operatiu en el Consell, consistent en la creació 
de determinades comissions (setze en total) que permetin treballar i debatre de forma més àgil. Es 
presentarà al Ple la proposta de creació de les comissions (que relaciona) i de les persones que les 
hauran de coordinar; el perfil dels coordinadors serà el de persones de reconegut prestigi i 
independents de qualsevol adscripció. 
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5.- NOMENAMENT DEL SR. CARLES ALSINET I MORA COM A DIRECTOR DE SERVEIS DE 
L'ÀMBIT DE BENDESTAR I COHESIÓ SOCIAL 
  
Amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstenciosn de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r. Nomenar el Sr. CARLES ALSINET I MORA, les dades personals del qual obren en el corresponent 
expedient, com a Director de Serveis de l'Àmbit de Benestar i Cohesió Social de l'Ajuntament de 
Lleida, amb les atribucions i retribucions previstes en l'acord plenari de cartipàs municipal de data 26 
de  setembre de 2003. 
 
2n. El lloc de Director de Serveis correspon al de personal directiu, regulat en els articles 306 i 
concordants del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, que aprova el text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya i normativa complementària. 
 
3r. Els efectes administratius i econòmics d'aquest nomenament són des del dia 1 d'agost de 2005. 
Les retribucions seran les fixades en l'acord de cartipàs esmentat de data 26 de setembre de 2003, 
amb les actualitzacions pertinents i les que corresponguin amb caràcter personal de conformitat amb 
allò previst en la legislació de la funció pública. 
 
4t. Publciar el contingut del present acord en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida, als efects 
legals oportuns.  

 
 
 
6.- ACTUALITZACIÓ DEL PROTOCOL D'IMATGE INSTITUCIONAL 
  
Vistos els treballs portats a terme per la Secció de Comunicació i les reunions mantingudes amb els 
diferents Àmbits per tal d'aconseguir els objectius d'acompliment del programa de la Imatge 
Corporativa, respectar les normatives i els nivells de qualitat requerits i establir i fixar una estratègia 
que recondueixi els problemes detectats i a la vegada acompleixi amb les dues facetes fonamentals 
de la Identitat Corporativa: Finalitat i Pertenença. 
 
Vist l'informe emès pel cap de la Unitat Tècnica de Disseny de data 17-7-2005.  
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la proposta del director de l'Àmbit de Serveis Generals relativa a 
l'aprovació de l'actualització del protocol d'Imatge Institucional. 

 
 
 
7.- CREACIÓ I AMORTITZACIÓ DE DIFERENTS LLOCS DE TREBALL 
  
Amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions de CiU i PP s'acorda: 
 
1r. La creació dels llocs de treball següents: 
 
- CAP DE SECCIÓ D'ATENCIÓ PRIMÀRIA. Catalogació: Nivell 1: 16 Nivell 2:1. 
- CAP DE SECCIÓ DE PLANIFICACIÓ I PROGRAMACIÓ. Catalogació: Nivell 1: 16 Nivell 2:1. 
- CAP DE SECCIÓ DE JOVENTUT. Catalogació: Nivell 1: 15 Nivell 2:1. 
- CAP DE SECCIÓ D'INFÀNCIA: Catalogació: Nivell 1: 15 Nivell 2:1 
 
2n. Amortització dels llocs de treball següents: 



 
 
 
 
 
 

 4

 
- CAP DE SECCIÓ DE SERVEIS PERSONALS 
- RESPONSABLE ATENCIÓ PRIMÀRIA SS 
- RESPONSABLE PROGRAMA SS  
- CAP UNITAT TÈCNICA DE JOVENTUT 
 
3r. Habilitar, si s'escau, la partida pressupostària corresponent, efectuant en tot cas les 
compensacions corresponents de la despesa, com a conseqüència de les amortitzacions de diferetns 
llocs de treball establerts en el punt segon.  

 
 
 
8.- CREACIÓ D'UNA PLAÇA D'AUXILIAR ADMINISTRATIU/VA DE TURISME DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
La creació d'una plaça d'auxilair administrativa de Turisme de Lleida, grup D, complement de destí 18 
amb la corresponent modificació pressupostària del pressupost de 2005 de Turisme de Lleida. 

 
 
 
9.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA PER A COBRIR UN LLOC DE TREBALL DE 
CAP DE SECRETARIA EXECUTIVA ADSCRIT A LA GERÈNCIA DE L 'OFICINA LOCAL 
D'HABITATGE 
  
Amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
L'aprovació de les bases reguladores de la convocatòria per a la provisió del lloc de treball de cap de 
Secretaria Executiva adscrit a la Gerència de l'Oficina Local d'Habitatge, mitjançant el sistema de lliure 
designació. 

 
 
 
10.- PROPOSTA APROVACIÓ CONVENI AMB L'UE LLEIDA 
  
Queda sobre la taula la proposta d'aprovació del conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida 
i la Unió Esportiva Lleida. 

 
 
 
11.- APROVACIÓ PAGAMENT QUOTA 2005 A FONS CATALÀ DE COOEPRACIÓ PER AL 
DESENVOLUPAMENT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de pagament de la quota per a l'any 2005 a l'entitat FONS CATALÀ DE 
COOPERACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT amb NIF G-17125832, amb un total de 32.750,06 
euros. 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de les esmentades subvencions dintre del primer semestre 
d'aquest any. 
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12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2005 
(II) 
  
Vist el dictamen de la Comisió d'Economia, i l'informe de la interventora, amb 16 vots a favor del PSC, 
ERC-EV i ICV-EA, 7 en contra de CiU i 4 abstencions del PP, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'expedinet de Modificacions de Crèdits al pressusopt de l'Ajuntaemnt 2005 (II) 
segons el següent, resumit a nivell de capítols: 
 
                                           ESTAT DE DESPESES 
                                                - Augments -  
CAPÍTOL                                                                      TOTAL CAPÍTOL  
     1  .......................................................................      225.000,00 
     2 ........................................................................      579.103,04 
     4 ........................................................................      481.000,00 
     6 ........................................................................      253.104,96 
 
     
                                               - Disminucions- 
 
CAPITOL                                                                      TOTAL CAPÍTOL 
      2  .....................................................................            29.929,97 
      3  ........................................................................    1.133.278,03 
 
                                         ESTAT D'INGRESSOS 
                                                - Augments - 
      3 .........................................................................       375.000,00 
 
 
R E S U M 
 
Augment en despeses ..................................   1.538.208,00 
Disminució en despeses ...............................   1.163.208,00 
Augments d'ingressos ...................................     375.000,00 
                                                                      ANIVELLAT  
 
Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l' índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Ajuntament 2005 (II), es 
considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en 
els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refòs de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 

 
 
 
13.- EXPEDIENT DE COMPTE GENERAL 2004 
  
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
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A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT. 
 
Els Estats i Comptes anuals de l'Ajuntament consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació. 
El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
277.239.011,94 EUR, amb un Patrimoni de 47.774.942,07 EUR. Així mateix és de fer constar que 
l'import total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 24.495.306,19 EUR. 
 
L'esmentat balanç recull les altes i baixes dels béns relacionats als decrets d'Alcaldia de data 25 de 
febrer de 2005, pels quals es va resoldre que se'n registressin les altes i baixes dels mateixos, amb 
efectes 31-12-2004, mitjançant els comptes corresponents segons allò que disposa la Instrucció de 
Comptabilitat per a l'Administració Local. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 16.784.324,47 
EUR. 
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici.  3.605.783,96 
-Resultat pressupostari ajustat. . . .    3.960.832,88              
-Romanent de Tresoreria afectat a des- 
 pesa amb finançament afectat. . . . .  1.807.259,64 
-Romanent de  Tresoreria per a despese- 
ses generals. . . . . . . . . . . . .                  175.628,23 
-Romanent de Tresoreria total. . . . .   1.982.887,87 
 
e) Estat Demostratiu dels drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats.
-Drets pendents de cobrament.   22.929.017,43UR. 
-Obligacions pendents de - 
 pagament. . . . . . . . . . .                1.159.157,34 EUR. 
 
f) Estat de Tresoreria. 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 5.626.146,68 EUR.
 
g) Estat del Deute. 
 
1ª Part. Capitals 
De l'Estat del Deute es dedueix un Passiu líquid al  final de l'exercici de 123.952.166,60 EUR. 
2ª Part. Interessos 
De l'Estat del Deute es dedueix que l'import dels interessos devengats durant l'any 2004 és de 
2.989.807,25 EUR. 
 
B) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUI" 
 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
2.795.882,40 EUR, amb un Patrimoni de 1.541.698,65 EUR. 
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b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 263.575,99 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici   212.425,02 
-Resultat pressupostari ajustat. . .        13.855,60 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .     198.569,42 
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                    81.338,93 
-Romanent de Tresoreria total. . . .     279.908,35 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats.
-Drets pendents de cobrament. .       175.082,07  
-Obligacions pendents de pagament. .    298,45 
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten un fons líquids a final d'exercici de 2.325,36 EUR. 
 
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
C) COMPTE D'ACCÉS INSTITUT MUNICIPAL D'INFORMATICA 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
 
El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
2.196.505,15 EUR, amb un Patrimoni de 652.122,07 EUR Així mateix és de fer constar que l'import 
total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 5.275,06 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta una pèrdua neta total (saldo deutor) de 101.071,09 EUR
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici -130.560,09 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      -20.176,04 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .    106.523,71 
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .       -     
-Romanent de Tresoreria total. . . .    106.523,71 
 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats.
-Drets pendents de cobrament . . . . .     5.775,70  
-Obligacions pendents de pagament   .  2.361,21           
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f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 310.549,75 EUR.
 
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA. 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les següents parts: 
 
a) Balanç de situació 
 
El balanç de situació a 31-12-2004 en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
5.197.167,60 EUR, amb un Patrimoni de 696.612,21 EUR. Així mateix és de fer constar que l'import 
total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 143.703,15 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 75.981,56 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici    71.665,44 
-Resultat pressupostari ajustat. . .       77.029,96 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .       -      
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                   86.157,36 
-Romanent de Tresoreria total. . . .      86.157,36 
 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament              867,25 
- Obligacions pendents de pagament         - 
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 156.272,68 EUR.
 
g) Estat del Deute 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
E) COMPTE DEL PATRONAT MUNICIPAL MUSEU D'ART JAUME MORERA. 
 
Els Estats i Comptes anuals del Patronat consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 246.693,62 
EUR. amb un Patrimoni de 117.454,21 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
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Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de   28.243.75 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici  5.025,88 Resultat pressupostari ajustat. . . .     5.025,88 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .        -     
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                                                                                         13.992,79   
-Romanent de Tresoreria total. . . .                                                                            13.992,79 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament           2.579,05 
- Obligacions pendents de pagament         - 
 
f) Estat de Tresoreria. 
 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten uns fons líquids  a final d'exercici de 63.489,56 EUR.
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que el Patronat no ha formalitzat cap operació que comporti 
l'obligació de formar l'esmentat Estat. 
 
F) COMPTE DEL PATRONAT MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA. 
 
Els Estats i Comptes anuals del Patronat consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2004 en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
1.025.136,06 EUR., amb un Patrimoni de 251.799,09 EUR. Així mateix és de fer constar que l'import 
total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 1.803,04 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 14.799,22 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost. 
-Resultat pressupostari de l'exercici    22.697,62 
-Resultat pressupostari ajustat. . .       22.697,62 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .        -     
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                   16.772,97 
-Romanent de Tresoreria total. . . .      16.772,97 
 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament      17.301,85 EUR. 
- Obligacions pendents de pagament    89,88 EUR.         
 
f) Estat de Tresoreria 



 
 
 
 
 
 

 10

 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten uns fons líquids  a final d'exercici de 94.530,36 EUR.
 
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que el Patronat no ha formalitzat cap operació que comporti 
l'obligació de formar l'esmentat Estat. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE MUSICA "AUDITORI MUNICIPAL ENRIC 
GRANADOS". 
 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 433.715,50 
EUR., amb un Patrimoni de 207.048,57 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 9.530,66 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici    5.160,93 
-Resultat pressupostari ajustat. . .       5.160,93 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .      -     
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .               -18.493,60 
-Romanent de Tresoreria total. . . .  -18.493,60 
 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament          -     
- Obligacions pendents de pagament     -        
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2004 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 88.769,35 EUR.
 
g) Estat del Deute 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
 
H) COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS SA, són els 
següents: 
 
Els documents que integren els Comptes anuals de l'empresa municipal de Serveis Comunitaris S.A.,  
        
a) El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
758.764,69 EUR. amb un capital social de 480.809,60 EUR. 
 
b) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-2004, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
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(beneficis) de 4.514,75 EUR. 
 
    Aplicació: L'import queda pendent a romanent. 
 
c) La memòria anual, inclou entre d'altres extrems el Quadre de Finançament Anual.   
d) L'Informe de Gestió. 
 
 
I) COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME, SL 
Els documents que integren els Comptes anuals de l'Empresa Municipal d'Urbanisme SL, són els 
següents: 
 
a) El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
42.577.737,40 EUR, amb un capital social de 9.808.515,84 EUR. 
 
b) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-2004, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 14.697.781,51 EUR. Proposta de distribució: 832.527,11 EUR a reserves legals; 
5.500.000,00 EUR a distribució de beneficis i 8.365.254,40 EUR a reserves voluntàries. 
c) La Memòria anual que inclou el Quadre de Finançament Anual. 
d) L'Informe de Gestió  
e) L'informe d'auditoria. 
 
 Aquest expedient inclou com a documentació complementària els  COMPTES ANUALS DE LA 
LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA SA integrats pels documents següents: 
 
a) El balanç de situació a 31-12-2004, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
4.179.154,63 EUR amb un capital social de 818.381,70 EUR. 
b) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-2004, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(pèrdues) de 227.248,36 EUR.  
c) La Memòria anual, inclou entre d'altres extrems el Quadre de Finançament Anual. 
d) L'Informe de Gestió. 
 
L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que reparar i havent-
se informat favorablement per la Comissió d'Economia, en funció de Comissió Especial de Comptes, i 
exposat al públic sense que s'hagi formulat cap  reclamació ni objecció, una vegada examinat 
s'acorda, per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2004. 
 
Segon.- Que l'import del saldo del compte 130 de resultats pendents d'aplicació, s'apliqui al compte 
100 de Patrimoni, per tal que aquest darrer compte reflecteixi millor la situació patrimonial de 
l'Ajuntament i els seus organismes autònoms. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGIR A PARTIR DE L'ANY 2006 
  
Després dels debats corresponents, i amb caràcter previ a la votació de la proposta d'Ordenances 
fiscals per a l'any 2006, es procedeix a votar les esmenes i propostes previes presentades pels grups 
municipals. 
 
Atenent l'exiestència d'una proposta formulada pel grup municipal del PP de deixar sobre la taula 
l'expedient de modificació d'ordenances, llevat els acords corresponents a l'impost sobre bens 
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immobles, aquesta proposta és rebutjada amb 16 vots en contra dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-
EA i 11 vots a favor dels grups de CiU i PP. Es procedeix,  doncs, a la votació de les esmenes. 
 
A petició dels grups se voten de forma separada les esmenes 3 i 4 presentades pel grup municipal del 
PP que són rebutjades amb 16 vots en contra dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 vots a favor 
dels grups de CiU i PP. La resta d'esmenes del grup municipal del PP són també rebutjades amb 16 
vots en contra del PSC, ERC-EV i ICV-EA, 4 a favor del PP i 7 abstencions de CiU. 
 
També es procedeix a votar, de forma separada, les esmenes 1 a 4 del grup municipal de CiU que són 
rebutjades amb 16 vots en contra del PSC, ERC-EV i ICV-EA, 7 vots a favor del grup de CiU i 4 
abstencions del PP. La resta d'esmenes del grup municipal de CiU són rebutjades amb 16 vots en 
contra del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 vots a favor de CiU i PP. 
 
Sotmesa a votació la proposta de Modificació d'ordenances fiscals de l'any 2006 presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa d'Economia,  amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i 
 ICV-EA i 11 vots en contra dels grups de CiU i PP, s'acorda:  
 
Primer.- Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions que es 
detallen en l'expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classificació de carrers a efectes   recaptadors        
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l'increment del valors dels terrenys urbans 
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències 
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d'auto taxi 
OF núm. 2.3 Taxa per la concessió de llicències per activitats de publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental  
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, domiciliaris i 
assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per serveis en els dispensaris municipals 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per serveis de menjador a les escoles bressol municipals 
OF núm. 2.17 Taxa per activitat del departament de Serveis Socials 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d'empreses explotadores de subministraments 
que afectin  la generalitat o a una part important del veïnat 
OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d'equipaments municipals 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l'empresa Aigües de Lleida-Seragua SA i FCC SA 
UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
Tercer.- Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
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març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aquest acord 
s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels 
quals les persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i presentar les reclamacions 
oportunes. L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en 
un dels diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
Quart.-  Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà d'entendre com 
a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no impugnats, de conformitat 
amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
 
Cinquè.- Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 

 
 
 
15.- PROPOSTA DE DESTINAR L'IMPORT DE PART DE L'ASSIGNACIÓ CORRESPONENT A 
AQUEST AJUNTAMENT EN LA PARTICIPACIÓ EN EL FONS DE COOPERACIÓ LOCAL DE 
CATALUNYA 2005 A LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL DE L'ABASTAMENT D'AIGUA DE 
PINYANA 
  
Vista la Resolució GAP/2004/2005, de 22 de juny, de la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació i Administracions Públiques  de la Generalitat de Catalunya, i el dictamen 
de la Comissió d'Economia, per unanimitat s'acorda: 
 
Destinar l'assignació corresponent a aquest Ajuntament en el Fons de Cooperació Local de Catalunya 
per a l'any 2005, referent al capítol per a la prestació supramunicipal de serveis, a la Mancomunitat 
Intermunicipal de l'Abastament d'aigua de Pinyana, per un import de 52.694,93 euros. 

 
 
 
16.- SOL.LICITUD,A LA GENERALITAT,  D'AJUTS PER AL FOMENT DE LA RECOLLIDA 
SELECTIVA DE LA FRACCIÓ ORGÀNICA DELS RESIDUS MUNICIPALS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
a) Ratificar la sol·licitud d'ajuts per donar suport a la implantació de la recollida selectiva de fracció 
orgànica dels residus municipals a Lleida segons convocatòria publicada en la resolució 
MAH/1114/2005. 
 
b) Adoptar el compromís de finançar la part del pressupost que no cobreixi la subvenció sol.licitada, en 
cas de resultar beneficiari de la subvenció. 
 
c) Adoptar el compromís de consignar una partida pressupostària per efectuar la recollida selectiva de 
la fracció orgànica de residus municipals. 

 
 
 
17.- SIGNATURA D'ADHESIONS A LA CAMPANYA EUROPEA DEL DIA SENSE COTXES I A LA 
SETMANA CATALANA DE MOBILITAT SOSTENIBLE I SEGURA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Signar les adhesions a la Campanya Europea del Dia sense cotxes, 22 de setembre, i a la Setmana 
Catalana de la Mobilitat Sostenible i Segura, del 22 al 29 de setembre, i organitzar activitats de 
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sensibilització i demostració sobre aquest tema. 
 

 
 
18.- ACCEPTACIÓ DE SUBVENCIÓ DEL DEPARTAMENT D'EDUCACIÓ ALS CENTRES 
D'EDUCACIÓ DE PRE-ESCOLAR PER AL CURS 2004-2005 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Acceptar la subvenció atorgada pel Departament d'Educació de laGeneralitat de Catalunya a 
l'ajuntament de lleida com a titular de centres 'educació pre-escolar, per al curs 2004-2005. 
Les places totals subvencionade són 367 i el total de la subvenció és de 403.700 euros, distribuïts 
com segueix: 
 
EEI CAPPONT .......................   41 places ........ 45.100 euros 
EEI CENTRE HISTORIC ......... 32 places .......  35.200 euros 
EEI SECÀ SANT PERE ........... 67 places .......  73.700 euros 
EEI BLOCS JOAN CARLES .... 23 places ......   25.300 euros 
EEI RELLOTGE ......................  50 places .......   55.000 euros 
EEI BORDETA .......................   44 places ........ 48.400 euros 
EEI MAGRANERS ................... 18 places .......  19.800 euros 
EEI MARIOLA ........................   36 places .......  39.600 euros 
EEI PARDINYES ....................  40 places .......  44.000 euros 
EEI SUCS ..............................  16 places .......   17.600 euros  

 
 
 
19.- SIGNATURA CONVENI AMB EL DEPARTAMENT D'EDUCACIÓ PEL QUAL ES FORMALITZA 
EL COMPROMÍS DE CREACIÓ DE PLACES PER A INFANTS DE 0 A 3 ANYS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la signatura de l'acord de col·laboració entre el Departament d'Educació de la Generalitat de 
Catalunya i l'Ajuntament de Lleida, pel qual es formalitza el compromís de creació de places per a 
infants de 0 a 3 anys en Llars de Titularitat Municipal i el compromís d'assumir la de titularitat de la 
Generalitat de Catalunya a Lleida. 

 
 
 
20.- RATIFICAR EL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'ADMINISTRACIÓ DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA RELATIU A LA POSADA EN MARXA DEL 
PROGRAMA DE MEDIACIÓ PER AL LLOGUER SOCIAL AL MUNICIPI DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ratificar el Conveni de Col·laboració, subscrit en data 6 de juny de 2005, entre l'Administració de la 
Generalitat de Catalunya, mitjançant la Direcció General d'Habitatge del Departament de Medi 
Ambient i Habitatge i la Secretaria General de Joventut del Departament de la Presidència, l'empresa 
Adigsa, l'Ajuntament de Lleida i l'entitat Oficina Local d'Habitatge de Lleida, per a la posada en marxa 
del Programa de mediació per al lloguer social en el municipi de Lleida.  
 
2. L'esmentat conveni preveu la creació, manteniment i desenvolupament d'una Borsa d'Habitatge per 
al Lloguer Social i d'una Borsa Jove d'Habitatge. 
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3. De conformitat amb allò previst en l'article 15 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim 
jurídic de les administracions públiques i procediment administratiu comú, que regula els encàrrecs de 
gestió, s'acorda que l'Empresa Municipal d'Urbanisme de Lleida pugui dur a terme obligacions que el 
conveni atribueix a l'Ajuntament de Lleida. En funció del desplegament de les actuacions previstes en 
el text del conveni, la Junta de Govern Local concretarà les condicions de l'encàrrec de gestió, el seu 
abast i la durada corresponent.  
  
4. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
21.- RATIFICAR CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL DEPARTAMENT 
DE MEDI AMBIENT I HABITATGE PER A LA CONSTRUCCIÓ D'HABITATGES AMB PROTECCIÓ 
OFICIAL A BALAFIA 
  
Per unanimitat s'acorda:  
 
1. Ratificar el conveni entre l'Ajuntament de Lleida i el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la 
Generalitat de Catalunya, subscrit  en data 6 de juliol de 2005, relatiu a la construcció, per la Direcció 
General d'Habitatge, a través de l'Institut Català del Sòl, d'una promoció de 70 habitatges amb 
protecció oficial, en règim de lloguer,  situada al Barri de Balàfia, a la Zona coneguda com a Nova 
Balàfia, destinats a famílies joves. 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
22.- RATIFICAR EL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL 
DEPARTAMENT DE MEDI AMBIENT I HABITATGE PER A LA CONSTRUCCIÓ D'HABITATGES 
AMB PROTECCIÓ OFICIAL A LA UNTIAT D'ACTUACIÓ NÚM. 29 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ratificar el conveni entre l'Ajuntament de Lleida i el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la 
Generalitat de Catalunya, subscrit  en data 6 de juliol de 2005, relatiu a la construcció, per la Direcció 
General d'Habitatge, a través de l'Institut Català del Sòl, d'una promoció de 59 habitatges amb 
protecció oficial, en règim de compravenda,  situada a la Unitat d'Actuació núm. 29, Sector Mariola-
Gardeny. 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
23.- RATIFICAR CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I LES CENTRALS 
SINDICALS DE CCOO I UGT RELATIU A LA CONSTRUCCIÓ D'HABITATGES DE PROTECCIÓ 
OFICIAL 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ratificar el Conveni Marc de Col·laboració, subscrit en data 29 de juny de 2005, entre l'Ajuntament 
de Lleida i les Centrals Sindicals de Comissions Obreres i la Unió General de Treballadors de les 
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Terres de Lleida per al foment d'un Parc d'habitatges amb protecció oficial al municipi de Lleida.    
 
2. L'esmentat conveni preveu la construcció d'un nombre aproximat de 200 habitatges, en règim de 
propietat, de protecció oficial, per part CCOO de Catalunya, mitjançant HABITATGE ENTORN 
S.C.C.L. i UGT de Catalunya, per mitjà de QUALITAT D'HABITATGE SOCIAL SA. Aquest habitatges 
es construiran en parcel·les municipals que l'Ajuntament de Lleida alienarà de forma directa a les 
esmentades entitats. 
 
3. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
24.- RATIFICACIÓ CONVENI AMB EL DEPARTAMENT DE POLÍTICA T. I OBRES PÚBLIQUES 
PER TAL D'IMPULSAR LA REALITZACIÓ D'ACTUACIONS  PREVISTES EN EL PROJECTE 
D'INTERVENCIÓ INTEGRAL PEL BARRI DE LA MARIOLA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Ratificar el conveni marc de col·laboració entre el Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya i La Paeria, signat en data 2 de juliol de 2005, per tal 
d'impulsar la realització d'actuacions previstes en el Projecte d'intervenció integral per al barri de La 
Mariola. 
 
2n.- Aprovar el Programa d'actuació i Pla econòmic financer adaptat a les prescripcions de la resolució 
del Conseller de Política Territorial i Obres Públiques de 21 de desembre de 2004. El pagament serà 
de 95.341,01 euros l'any 2004 i de 1.012.297,22 euros l'any 2005, de conformitat amb l'annex primer 
d'aquest conveni.  
 
3r.- Designar com a membre representant de l'Ajuntament en el Comitè d'avaluació i seguiment de 
l'esmentat  projecte, d'acord amb allò que estableix l'art. 18.2 del D 369/2004, de 7 de setembre, pel 
qual es desenvolupa la Llei 2/2004, de 4 de juny, el Sr. JOAN BAIGOL i GUILANYÀ, com a 
Coordinador del Pla de La Mariola, en substitució de la Sra. M. José Salillas i Larruy, Coordinadora 
d'Urbanisme.  

 
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA EN L'ÀMBIT DE LA CIUTAT ESPORTIVA LLEIDA BÀSQUET 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- DESESTIMAR les al·legacions 1a. i 2a. i DESESTIMAR parcialment les al·legacions 3a. i 4a., 
presentades mitjançant escrit de data 20 de maig del 2005 per la Sra. Ma. Teresa Vilella Alcalà i 
altres; d'acord amb l'informe del Servei d'Urbanisme de data 12 de juliol del 2005. 
 
 
2n.- APROVAR provisionalment el nou text del projecte  de modificació puntual del Pla General de 
Lleida, que comporta la modificació de l'article 177 del Pla General de Lleida en l'àmbit de la ciutat 
esportiva Lleida básquet, que s'incorpora d'ofici, afegint un apartat 6, condicionant-ho a la cessió de la 
superfície qualificada de zona verda clau VJ, de 1.146,60 m2 que es materialitzaria amb escriptura 
pública. 
 
3r.- Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació definitiva si s'escau. 
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26.- APROVASIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA EN L'ÀMBIT DE LA LLOTJA 
  
Per unanimitat s'acorda:  
 
1r. APROVAR provisionalment la modificació puntual del Pla General de Lleida, en l'àmbit de la Llotja, 
promoguda d'ofici per l'Ajuntament de Lleida. 
 
2n.- Trametre-ho a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació definitiva si s'escau.

 
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE LLEIDA EN L'ÀMBIT 
DE LA UA NÚM. 73 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació puntual de Pla General  per la inclusió de sistemes urbanístics en 
l'àmbit del polígon d'actuació UA 73, que comporta la supressió del polígon d'actuació colindant, UA 
51. 
2. Determinar el sistema d'actuació per reparcel.lació en la modalitat de compensació bàsica. 
3.  Sotmetre-ho a informació pública durant el termini d'un mes mitjançant anunci al BOP, a la premsa 
local i al tauler d'edictes municipal i notificar-ho a les persones afectades. 

 
 
 
28.- MOCIÓ  RELATIVA AL PLA DIRECTOR DE L 'AEROPORT DE LLEIDA-ALGUAIRE 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar el següent text de la moció assumida  per tots els grups municipals:
 
L'ajuntament de Lleida sol·licita al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya que els estudis i propostes del Pla Director, així com les propostes 
d'execució de l'Aeroport de Lleida-Alguaire inclogui una pista que tingui uns 2.500 metres de llargada i 
una amplada d'uns 50 metres, compatible per a l'aviació comercial, que en un procés gradual de 
construicció del mateix permeti la seva transformació en un futur aeroport comercial a partir d'un 
model d'aeroport regional. 
 

 
 
 

 
 

INTERVENCIONS 
 
Punt número 5. Nomenament del Sr. Carles Alsinet i Mora com a director de Serveis de l’Àmbit 
de Benestar i Cohesió Social 
 
El Sr. alcalde desitja al Sr. Alsinet molta sort en la seva nova dedicació a aquesta tasca. També vol 
que consti en acta de forma expressa, i en nom de la corporació,  l’agraïment a la Sra. Carme Tobella 
per la labor que durant molts anys ha desenvolupant al capdavant dels serveis personals de 
l’Ajuntament de la  ciutat. Es fa constar de forma especifica aquesta felicitació.  
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El nomenament s’aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions 
dels grups de CiU i PP.  
 
 
Punt número 7.  Proposta de creació i amortització de diferents llocs de treball 
 
La Sra. López explica que el seu vot serà  l’abstenció. Estan d’acord en el fons de la proposta i a 
reforçar un departament molt important com és el de Serveis Personals. No està d’acord en la forma i 
en algunes qüestions tècniques. Aquests llocs no figuren en la corresponent relació de llocs de treball 
de l’any 2005, no estan previstos, tampoc, ni en el capítol 1 del pressupost ni en l’organigrama aprovat 
pel Ple.    
 
El Sr. Alonso diu que aquests llocs no podien figurar en la relació de llocs de treball de l’any 2005,  ni 
en el pressupost , ni en l’organigrama, ja que són llocs que es proposa crear ara amb motiu de reforçar 
i reorganitzar el Departament de Serveis Personals. Aquesta ampliació està, també, relacionada amb 
el nomenament de nou responsable de l’àmbit.  La llei preveu que en qualsevol moment de l’exercici 
es puguin fer modificacions o adequacions de l’organització interna. Oportunament seran catalogats.  
 
S’aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions dels grups de 
CiU i PP.  
 
 
Punt número 12. Expedient de modificació de crèdits al pressupost del 2005 de l’Ajuntament  (II) 
 
El Sr. Pané anuncia el vot favorable del seu grup. Durant l’exercici econòmic és, de vegades, 
necessari presentar modificacions, atès que algunes partides són insuficients i altres tenen quantitats 
sobrants. La modificació és considerable, però en les seves ¾ parts es tracta de dotacions per a la 
inversió directa (en manteniment de la ciutat i via pública o millora dels centres escolars). Hi ha 
partides que complementen el capítol 2, però aquestes despeses corresponen a execució de 
programes. Per aquest motiu el seu vot serà favorable. 
 
 
El Sr. Sàez també anuncia el vot favorable del seu grup. La primera raó és que un pressupost 
necessita ajustar-se, en especial quan es preveu que aquestes modificacions siguin efectives al mes 
de setembre; es tracta d’uns ajustaments de l’1,32% del global del pressupost. Aquests percentatges, 
quan es porten 2/3 parts de l’exercici pressupostari, són absolutament ajustats. Essencialment es 
modifiquen dues partides que s’havien previst a les quals se’ls aplicà criteris de prudència: els 
ingressos derivats de la prorrata de l’IVA i el bon comportament del tipus d’interès d’aquest any. 
Aquests estalvis no són previsibles en la redacció original del pressupost.  L’ús d’aquests estalvis és 
essencialment (més d’un milió d’euros) la millora de les inversions de la ciutat, directament o 
mitjançant els organismes autònoms. Creu que no s’incrementa cap partida sumptuària ni es vol tapar 
cap forat anterior. Les modificacions no arriben a l’1,5% del pressupost i es destinen en la seva majoria 
a inversions i manteniments.  
 
La Sra. Arnalot comenta les explicacions que sobre diverses qüestions de l’expedient els  van ser 
donades en la corresponent Comissió Informativa. Per aquest motiu, el seu vot serà  l’abstenció.  
 
El Sr. Gavín creu que les intervencions, justificant la modificació de crèdit, han estat innecessàries. 
Aquestes modificacions són habituals, normals i necessàries. Res a dir a l’existència de modificacions; 
el seu nombre no és un element essencial de la gestió econòmica. Alguns dels conceptes inclosos 
també són habituals i normals en la gestió pressupostària.  
La intervenció del seu grup se centra a denunciar (una vegada més) una pràctica de l’Equip de Govern 
en què expressen informacions a l’opinió pública que estan basades en la falsedat. Fa referència 
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expressa a les notícies de premsa que va recollir la informació de la Sra. Mínguez sobre aquest tema: 
llegeix aquestes notícies on es diu que la major part de les despeses (926.000 €) seran invertides en 
obres a la via pública i que el 73% de l’estalvi es dedicaria a millores urbanes. Les partides 
modificades que fan referència a aquests dos conceptes no tenen res a veure amb les xifres abans 
esmentades: són únicament el 12% del total. Els periodistes van reflectir allò que se’ls  va dir. Si 
s’afegeixen les millores a edificis i equipaments l’import no supera el 40%. És fals que la major part de 
la despesa es destini a millores urbanes o a obres a la via pública. Explica els increments en les 
partides de comunicacions postals, retribucions de personal, edificis municipals, transferències 
corrents o altres contractes de manteniment. Demana al Govern que s’ajusti a la realitat, que rectifiquin 
i s’ajustin les informacions al que realment conté la modificació.  
 
La Sra. Mínguez agraeix al grup del PP la seva abstenció en aquesta modificació de crèdits del 
pressupost i la seva comprensió pel que fa a la filosofia que l’ha motivada, perquè especialment  els 
fons es destinen a  millorar  la ciutat. Contesta al Sr. Gavín dient que la nomenclatura tècnica del 
concepte pressupostari de “via pública” té per la gent una interpretació més àmplia. Diu que el 
manteniment de la via pública és fer obres, fer serveis i millorar la ciutat. Explica les quantitats que 
segons la modificació es destinaran a manteniment d’edificis oficials, edificis d’equipaments, 
manteniment de les vies públiques, transferència a l’IMT per a jardineria, adquisició de mobiliari, 
reformes a centres escolars infantils i de primària, manteniment d’altres edificis i neteges. Tot això 
suma 925.000 €. Si no es té en consideració les variacions de personal, el percentatge de les partides 
precedents és del 73% sobre la modificació. Es pregunta qui és el que vol enganyar  la ciutadania i qui 
realment manipula les dades.  
 
El Sr. Pané respon al Sr. Gavín dient que n’està fent un gra massa, parlant de falsedats, quan es 
debat un expedient de modificació de crèdits en què la major part dels fons es destinen a la inversió 
directa i a  millorar  les nostres estructures i infraestructures. Els diners que nodreixen el crèdit 
provenen de majors ingressos, calculats de forma prudent. La inversió que es fa d’aquests fons es 
destinen a coses que són comunes, de la ciutat (esmenta els exemples de la jardineria, la via pública, 
les millores a les escoles o les millores  dels centres i equipaments socials). Això suposa ¾ parts del 
total de la nova despesa. Creu que ha fet un gra massa en el gruix de les paraules i probablement 
també en la mesura.  
 
El Sr. Sàez també contesta al Sr. Gavín dient que si no s’hagués explicat el contingut de la modificació 
s’hauria dit que són obscurantistes; si ho expliquen es diu que s’està justificant allò que no cal. Quan 
les coses s’expliquen no cal justificar-se. També li diu, al Sr. Gavín,  que aquesta modificació no 
suposa destinar   925.000 € a la inversió i millora de carrers i equipaments, sinó que suposa una 
inversió d’1.350.000 € ja que gràcies a la inversió en millores als centres educatius el Departament 
d’Ensenyament inverteix la mateixa quantitat  que l’Administració municipal. Està satisfet que la gran 
discussió d’aquesta modificació no sigui on es destinen els diners, ni quan suposa la modificació, sinó 
que el debat sigui sobres qüestions estrictament de denominació de les  inversions a la ciutat: si es 
refereixen a la via pública o a  altres conceptes.  
 
El Sr. Gavín diu al Sr. Sàez que la gran discussió d’aquest Ple es produirà en un dels punts posteriors. 
Hi ha molts punts a discutir sobre les partides. Creu que el Govern ha continuat justificant-se i que no 
té capacitat d’autocrítica i d’admetre els seus errors. Diu a la Sra. Mínguez que si algú s’ha equivocat 
sumant ha estat ella, en referència als percentatges d’inversió. El seu grup en té prou amb cotejar les 
declaracions de la Sra. Mínguez amb el contingut de la modificació de crèdits. Comprar mobiliari i 
netejar  o mantenir edificis públics no són inversions en millores urbanes ni en obres  a la via pública. 
No han tingut capacitat per reconèixer un error i ara es vol fer una interpretació que no és acceptable. 
Aquesta és la principal qüestió per la qual el seu grup vota en contra de la modificació de crèdits.  
 
La Sra. Mínguez diu que el Sr. Gavín és expert en modificacions pressupostàries i que fer-ne moltes 
dificulta el treball de l’oposició. l’Ajuntament ha presentat només dues modificacions que representen 
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l’1,5% del pressupost total. Assegura que aquesta modificació no respon a despeses de protocol, a 
despeses diverses, a difusió ni a despeses de representació institucional. Es destinen estalvis per 
millorar  la ciutat en general, ho denominem com ho denominem. Es canvia estalvi d’interessos per 
millores en inversions de la ciutat, no com fan altres institucions.  
 
El Sr. alcalde felicita l’àrea d’Economia i la resta d’àrees per ser capaços de fer aquesta modificació 
pressupostària amb un origen de fons que són els interessos i l’IVA. La normativa comptable pot 
classificar les partides de moltes formes, però en la pràctica es poden reduir a dues: les que aporten 
valor als ciutadans i les que no els n’aporten. S’han reduït partides que no aporten valor per dedicar-les 
fonamentalment a inversions i millores que aporten valor als ciutadans. Es canalitzen els recursos 
d’una forma eficient.  
 
 
S’aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA, 7 en contra del grup de CiU i 4 
abstencions del grup del  PP.  
 
Punt número 14. Expedient ordenances fiscals 2006 
 
La Sra. Mínguez actua com a ponent de les ordenances presentades, que corresponen a les de 
l’exercici del 2006, llevat de les referides a la via pública. Explica que les ordenances s‘actualitzen, 
com a criteri general, amb un increment del 3,4%, tal  com s’ha aplicat darrerament (la mitjana entre 
l’IPC de la província de Lleida i l’IPC de Catalunya). Hi ha impostos i taxes que s’actualitzen per sota 
d’aquest percentatge (esmenta l’impost de circulació, la tarifa de residents en zona blava o les tarifes 
de les piscines). Es manté el canvi de categoria de carrers en el cas de l’horta. També 27 de  les 32 
tarifes de serveis educatius s’actualitzen per sota d’aquell percentatge.  
Dedica una especial explicació a l’IBI i a l’impacte de la revisió cadastral que tindrà efecte l’any vinent. 
Aquest import és de gestió compartida entre l’Administració central i l’Ajuntament. Els valors cadastrals 
són revisats per la Gerència del Cadastre quan es donen unes determinades circumstàncies  
(importants increments dels valors de mercat o quan fa deu anys de la darrera revisió); les dues 
circumstàncies es donen a la ciutat de Lleida.  Els valors cadastral actuals suposen un 20-21% del 
valor de mercat i ja han passat deu anys des de la darrera revisió. Explica els conceptes de la revisió 
cadastral que s’ha de situar al voltant del 50% del valor real de l’immoble. L’import de l’impost depèn 
del valor cadastral i del tipus impositiu. Per pal·liar l’augment dels valors cadastrals la llei preveu que 
l’efecte de l’increment es faci en deu anys. En el mateix sentit, l’Equip de Govern per suavitzar els 
valors que tenen una revisió més important ha previst altres mecanismes perquè l’increment sigui més 
moderat: abaixar el tipus impositiu i l’establiment d’uns topalls. Amb aquestes mesures, la revisió 
cadastral serà més suau per als ciutadans. Es proposa abaixar el tipus impositiu un 5,14% i establir els 
esmentats topalls de valors (explica ambdues mesures, el nombre de rebuts i els casos de majors 
variacions). L’increment no serà homogeni per a tothom (detalla diversos exemples i dóna dades sobre 
la repercussió en zones i col·lectius).  
Creu que l’expedient que se sotmet a votació respon al criteri general d’actualització tributària del 3,4% 
, amb algunes excepcions. S’adopten dues mesures estratègiques per evitar l’impacte de la revisió 
cadastral en el rebut de l’IBI. La mesura de la rebaixa del tipus impositiu afectarà tots els ciutadans i hi 
haurà tres mil casos  que pagaran menys que aquest any . Es volen aplicar criteris de pogressivitat  i 
de justícia social.  
En referència a les esmenes presentades pels grups explica que  CiU n’ha presentat 11 i el grup del 
PP,  5. No en fa una valoració fins que no hagin estat defensades pels respectius portaveus en aquest 
Ple.  
 
El Sr. Pané diu que enguany, com cada any, es produeix la normal controvèrsia entre els grups en 
referència a la política impositiva. La Sra. Mínguez ha donat les dades quantitatives; per això, la seva 
intervenció es referirà més a qüestions qualitatives. La ciutat de Lleida està vivint una inversió enorme 
en el seu propi creixement (esmenta diverses obres recents de importància).  Hi ha un bon grup de 
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compromisos per als anys propers (esmenta els casos dels Camps Elisis, el palau de congressos, la 
reforma del pont Vell, el nou contracte de neteja o nous equipaments). No es pot fer política si no hi ha 
ingressos. S’ha intentat adreçar la despesa a les inversions i als programes, i creu que això es nota a 
la ciutat. Explica l’acord del Pla d’actuació municipal segons el qual els tributs no s’incrementarien més 
que l’IPC interanual mitjà dels de Lleida província i  Catalunya. No hi ha previsió impositora no prevista. 
No hi ha afany recaptatori i les quantitats recaptades són invertides intensament en la ciutat. Hi ha 
impostos i taxes que resten congelats o que no creixen ni el 3,4%, especialment les que fan referència 
a educació o serveis a les persones. Es compleix el compromís adoptat pel Govern amb els ciutadans.  
En referència a l’IBI, reitera que s’ajorna l’actualització dels valors cadastrals i es rebaixa el tipus 
impositiu perquè es vol evitar que hi hagi un increment important de la quota.. D’aquesta forma no se 
supera l’IPC que s’ha marcat per a tot el mandat. S’ha fet ús de l’aplicació dels topalls que la Llei 
permet (explica els casos més significatius). S’ha estudiat detalladament i s’han fet moltes simulacions 
i creu que la proposta que es formula no suposarà pressionar als propietaris d’immobles més enllà de 
la línia constant d’actualització de les ordenances i dels impostos. Explica, també, les bonificacions que 
es proposen i que afecten especialment  les famílies que ho necessiten. Creu que la proposta de 
tributs és justa i ajustada a les necessitats de la ciutat i a les demandes de la ciutadania. Es tracta d’un 
esforç que es demana als ciutadans per fer aquella despesa en programes que exigeixen la ciutadania 
i per mantenir els forts nivells d’inversió. La proposta està molt estudiada i pensada. Anuncia el vot 
favorable del seu grup.  
 
El Sr. Sàez subscriu les paraules que acaba d’expressar el Sr. Pané. Creu que cal complementar les 
dades sobre l’increment de la inversió amb diverses  dades pressupostàries. L’any passat es va 
aconseguir reduir l’endeutament en 7 milions d’euros en el període de dos anys. Es va reduir en un 
75% el reconeixement de crèdits, es va triplicar l’estalvi net i es va quadruplicar la capacitat d’inversió. 
S’havia repetit força vegades que es volien pagar impostos per gaudir de serveis, però no per pagar 
deutes o determinades despeses. El debat dels tributs va intrínsecament lligat i vinculat a la gestió 
econòmica general del pressupost. S’han millorat les ràtios pressupostàries i s’ha incrementat la 
inversió. Per això es planteja ara com s’aplica una part important dels ingressos municipals. S’aplica 
per tercer any consecutiu el mateix IPC referenciat el mateix mes: s’ha complert el compromís pres fa 
tres anys.  
Una altra discussió plantejada per l’oposició és el motiu pel qual s’aproven les ordenances al més de 
juliol (en comptes d’aprovar només l’IBI i la resta fer-ho a l’octubre). En aquest sentit respon que, llevat 
de l’IBI, la resta d’ordenances tenen un increment automàtic: no hi ha ordenances que tinguin 
variacions substancials respecte a l’any anterior. S’aplica l’increment del 3,4%. Les ordenances es 
modifiquen ara perquè es creu que és el més oportú; les condicions especials fixades són habitualment 
per aplicar increments inferiors al 3,4%. Es vol evitar que la ciutadania rebi tres notificacions tributàries 
diferents en un termini curt, motivades per la revisió del cadastre. Explica detalladament els topalls 
aplicats als increments de valors i el procés seguit per  fixar-los. S’ha aplicat al màxim el criteri de 
coherència amb els acords tributaris presos per aquest Govern. No s’ha aprofitat la revisió cadastral 
per fer una revisió del tipus i de l’increment de les taxes. Creu que els indicadors econòmics de 
l’Ajuntament són absolutament positius. La discussió s’acaba reduint a si el percentatge d’augment 
tributari és del 3,1%, de l’1,6% o del 3,4%. Però, en el fons, s’està parlant de models de serveis i amb 
l’augment del 3,4% ens podem comprometre a reduir el deute i incrementar la inversió.  
 
El Sr. Oró critica que es plantegi l’aprovació de la modificació de les ordenances fiscals en aquest 
darrer Ple del mes de juliol. Considera que la urgència per la convenient modificació de la quota de l’IBI 
és una excusa insuficient perquè avui se sotmeti a consideració del plenari l’aprovació de tot el conjunt 
d’ordenances fiscals per a l’any vinent. Avui s’hauria de debatre exclusivament l’IBI i, més endavant, 
segons el costum, debatre la resta d’ordenances. El seu grup considera que la raó per la qual s’unifica 
aquest debat és que el Govern no vol passar dues vegades per la necessitat de parlar davant la 
ciutadania sobre els impostos. No es vol parlar d’aquest tema perquè no és gaire popular. I més en 
una ciutat com la nostra que té una de les pressions fiscals més altes. En to irònic, critica aquests fets i 
la introducció del nou concepte fiscal  d’ “estiuejada”, referit a l’aprovació de les modificacions 
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tributàries quan els ciutadans fan vacances. El grup del PP creu que no és adient aprovar les 
ordenances a finals de juliol, tot i que sigui legítim.  Per aquest motiu demana que es deixi sobre la 
taula la proposta de modificació de totes les ordenances fiscals llevat la referent a l’IBI.  
Considerant que els tributs fiscals són la font més important dels ingressos municipals, caldria 
entendre que a data d’avui ja està configurat el pressupost de l’any vinent, la qual cosa no creu que 
sigui així. El grup del PP continua defensant que l’increment dels tributs sigui el corresponent a l’IPC 
estatal, que és del 3,1%. Només hi ha una diferència de tres dècimes, però la tributació municipal 
repercuteix en les diferents activitats econòmiques de la ciutat. Des del punt de vista municipal, 
aquestes tres dècimes només suposen uns 180.000 €. Cal  evitar l’efecte multiplicador que un 
increment petit com aquest por acabar suposant. Considera que cal donar exemple amb mesures per 
intentar reduir l’IPC de la ciutat.  
Defensa també  l’esmena del seu grup adreçada a atenuar l’impacte de l’IBI, ja que la ciutat de Lleida 
és la segona ciutat d’Espanya  quant a esforç fiscal referit a aquest impost. Cal vetllar pels ingressos 
municipals i també per l’adequat esforç fiscal dels ciutadans; per això proposen un tipus del 0,728% 
(explica els càlculs que motiven la proposta). Creu que aquesta proposta es equitativa, fonamentada 
en una política tributaria justa i d’acord a la situació real de l’increment del valor cadastral dels 
immobles urbans. Recorda que l’any passat es va frenar l’increment de l’impost de circulació i que cal 
també fer el mateix en tributs com l’IBI.  
Defensa la resta d’esmenes, que són una continuació o repetició de les presentades en anys passats i 
que reflecteixen la filosofia de la política tributària del PP. Creu que el futur més immediat es 
caracteritza pels  grans nusos de comunicació que hi ha, la qual cosa apropa les ciutats, però implica 
una major competitivitat en tots els àmbits. Les polítiques inflacionistes ens fan menys competitius. Cal 
vetllar per la millora d’aquesta competitivitat i per aquest motiu, mentre el Govern no canviï la seva 
política fiscal, el vot del grup del PP serà contrari.  
 
El Sr. Tugues comença la seva intervenció destacant diverses qüestions formals, no per això menys 
importants. En primer lloc, considera que no és gaire normal fer un Ple per aprovar les ordenances 
fiscals a finals de juliol. La primera explicació que s’ha donat és la necessitat de modificar el tipus de 
l’IBI per tal de comunicar-ho a l’organisme cadastral i que aquest organisme ho notifiqui als ciutadans. 
Llegeix íntegrament el text de l’article 72..6 de la LRHL que estableix que la modificació del tipus en 
aquest supòsit s’ha de fer i comunicar a l’organisme cadastral abans del dia 1 de juliol. S’ha dit que la 
Junta de Govern va adoptar un acord de disminució del tipus abans de la data esmentada. Creu que hi 
ha circumstàncies que, com a mínim, demostren un cert obscurantisme sobre aquesta qüestió: en 
primer lloc, aquest punt no estava inclòs en l’ordre del dia de la darrera Junta de Govern de juny; en 
segon lloc, desprès de fer la Junta de Govern, no es va dir res en la posterior Comissió Informativa 
d’Economia sobre un tema tan important com aquest; en tercer lloc, en la resposta a la pregunta del 
Sr. Gavín formulada en el Ple del dia 1 de juliol, sobre el calendari de debat de les ordenances fiscals, 
tampoc es va fer cap esment de la modificació; en quart lloc, creu que és força estrany que un Govern 
que publicita qualsevol proposta o projecte, no hagués anunciat una mesura que en principi és 
favorable als ciutadans. Explica que només en el moment en què el grup de CiU havia convocat una 
roda de premsa per denunciar la responsabilitat en què podia incórrer el Govern per no modificar els 
tipus de l’IBI, és quan se’ls  facilita la còpia de l’acta de la Junta de Govern on s’adoptava l’acord de 
modificació. Creu que amb aquest acord s’ha fet una irregularitat que el seu grup vol denunciar: 
l’alcalde no ha delegat cap competència a la Junta de Govern que permeti prendre acords en matèria 
tributària. Aquesta delegació no hi és perquè l’alcalde no té competències en  matèria tributària, ja que 
ho són del Ple i no poden ser delegades en cap altre òrgan municipal. Considera que s’ha fet una greu 
irregularitat i la decisió és nul·la de ple dret.  Pregunta quina decisió és la que s’ha comunicat a la 
direcció del Cadastre: l’acordada per la Junta de Govern o la que es vol aprovar avui. Acusa el Govern 
de desgavell administratiu.  
Critica també que l’acord provisional que ara es prendrà, s’exposi al públic durant el termini de 
vacances dels ciutadans, limitant el seu dret de participació. Explica que en la Comissió van proposar 
ajornar aquesta proposta al mes de setembre o, si més no, aprovar només la modificació de l’IBI i 
ampliar el termini d’exposició al públic durant el mes de setembre. Cal que els ciutadans tinguin temps i 



 
 
 
 
 
 

 23

possibilitats de fer al·legacions.  
Considera també que s’han menystingut els drets de l’oposició en aquest procés. No pot ser que si les 
esmenes s’havien de discutir  en la Comissió de divendres passat, el text definitiu de la proposta 
d’ordenances hagi arribat als grups de l’oposició  la vigília. No és possible exercir així les funcions que 
tenen encomanades. Creu que el Govern té una concepció patrimonialista de l’Ajuntament i, per 
extensió, de la ciutat. No entenen l’oposició com una part essencial de l’acció democràtica, sinó com 
una nosa. El seu grup denunciarà totes i cadascuna de les irregularitats formals (i, per tant, 
irregularitats democràtiques), que el Govern practica.  
Defensa les esmenes presentades pel seu grup en relació a l’IBI. Destaca que l’increment d’aquest 
impost no és del 3,4%. L’increment mitjà serà del 5,4%, amb uns increments irregulars però amb la 
mitjana abans esmentada. En els tres primers anys d’aquest mandat el Govern haurà decidit un 
increment de l’IBI del 17%, molt per damunt de l’IPC i de l’increment de retribucions. Per atemperar 
aquest increment proposen modificar els topalls, per impedir que els increments superin uns 
determinats percentatges en relació a l’any anterior.  
 
La Sra. Mínguez vol respondre primer les intervencions dels Srs. Oró i Tugues i, després, analitzar les 
esmenes presentades a les ordenances fiscals. Sobre la data del Ple respon que l’increment tributari 
serà el mateix l si es fa al mes de juliol que si es fa al més d’octubre, ja que s’aplica la fórmula 
comentada de l’IPC que representa el 3,4%; l’entrada en vigor serà igual el dia 1 de gener de l’any 
següent. Els grups han tingut el mateix temps per estudiar les ordenances que altres anys (explica 
l’anunci que es va fer en la comissió del dia 26 de juny, la proposta presentada en la comissió del 15 
de juliol i la finalització del procés). Creu que no és vàlid l’argument  que tothom fa vacances a l’agost 
(cosa que no és així) per criticar que els ciutadans no hi puguin participar; recorda que es va anunciar 
que el calendari d’exposició al públic es perllongaria fins a la tercera setmana de setembre. Hi haurà 
temps per fer les al·legacions oportunes al més de setembre. Fins a final d’any, els ciutadans també 
podran fer al·legacions en referència al seus nous valors cadastrals.  
Sobre la pressió fiscal de la ciutat de Lleida, creu que cal ser més precís quan es parla de “rànquings” 
o de comparacions en referència a altres ciutats. Explica la hipòtesi de la pressió fiscal d’una família  
tipus i el petit increment que suposarà la revisió de l’IBI amb la rebaixa del tipus impositiu i els topalls 
que s’aplicaran.   
Sobre les esmenes del grup del PP, recorda que la discrepància sobre l’IPC que cal aplicar ja ha estat 
debatuda en altres ocasions. La diferència de l’aplicació d’un o altre índex, que han valorat en 180.000 
€, pot suposar l’ús gratuït dels pavellons municipals o la prestació d’altres serveis importants (dels 
quals  dóna exemples). No hi ha afany recaptatori. Comenta la resta d’esmenes (en especial les que 
proposen bonificacions); en alguns casos comparteixen els objectius, però no els instruments per 
aconseguir-los. Els ajuntaments no hem de fer polítiques fiscals laborals (corresponen a altres 
administracions), sinó de foment de l’ocupació (explica actuacions com la del Parc Científic i 
Tecnològic, el Palau de Congressos, el suport a empreses com Atento o el foment de l’autoocupació). 
Explica també les exempcions o bonificacions legalment previstes en el cas de l’IAE. Comenta la resta 
d’esmenes, que no comparteix. 
Respon al Sr. Tugues dient que, en referència a l’IBI, ha fet d’una qüestió administrativa un debat 
polític. Comenta que la LRHL preveu que en casos com el nostre s’aprovi un tipus provisional abans 
de l’1 de juliol, no una ordenança fiscal. Avui és quan s’aprova l’ordenança, amb un tipus inferior al que 
es va decidir el 28 de juny. Creu que el grup de CiU no ha qüestionat el model d’ordenances fiscals 
proposat pel Govern, i això es dedueix de les esmenes presentades. No esmenen ni el tipus impositiu 
de l’IBI, simplement proposen incrementar les reduccions o reduir les quotes d’alguns tributs.  
 
El Sr. Pané respon al grup del PP dient que, tal  com s’ha anunciat, hi haurà temps al mes de 
setembre perquè els ciutadans puguin presentar al·legacions a les ordenances fiscals. La ciutadania ja 
sap que per al conjunt de taxes i impostos s’aplicarà la mitjana dels IPC de Lleida i de Catalunya, tant 
si s’aproven les ordenances ara com si s’aproven a l’octubre. Tres dècimes de punt d’increment sí que 
són importants per poder tenir més serveis. L’increment d’esforç que es demana a les famílies es 
compensa amb escreix amb el servei que se’ls  ofereix. Rebutja la idea de l’afany recaptatori que ha 
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plantejat el Sr. Oró i es pregunta quantes ciutats com la nostra tenen el nivell de serveis educatius dels 
que té la ciutat de Lleida. Rebutja també la idea  que l’increment proposat suposi promoure polítiques 
inflacionistes ja que són altres els factors que més influeixen sobre la inflació.  
Respon al Sr. Tugues dient que la Sra. Mínguez ja li ha contestat. Tot i això, no considera procedent 
que s’hagi acusat el govern de ser falsos en la veu democràtica, il·legals en l’acte democràtic i infidels 
en la pràctica democràtica; creu que es un plantejament totalment hiperbòlic, exageradíssim. La 
’hipèrbole fa caure en la no credibilitat. No poden exagerar el to, especialment en qüestions que tenen 
la seva controvèrsia, però que no són cap motiu per fer aquests “insults”.  
 
El Sr. Sàez diu que en la discussió d’aquest Ple s’ha fet servir l’exageració d’una forma contumaç. 
Rebat les acusacions formulades pel Sr. Oró i diu que el grup del PP ha deixat clar que hi votarà en 
contra per tot: per fer el ple el més de juliol, per no aplicar l’increment del 3,1%,  per no seleccionar 
l’IPC que el grup popular proposa o per qualsevol altra raó. En referència a les esmenes del grup del 
PP, diu que alguna  ja està aprovada i incorporada als textos de les ordenances des de fa anys.  
Considera que l’únic desajustament que produirà el fet que s’aprovin les ordenances fiscals al més de 
juliol, i no al mes d’octubre, és el que afectarà als Serveis d’Economia en el moment de  fixar els 
padrons finals i  d’introduir  les variacions.  
Respon al Sr. Tugues reconeixent que té un acreditat coneixement sobre aquestes qüestions i en 
especial sobre l’aplicació de la normativa i els procediments administratius. Per aquest motiu li 
sorprenen els comentaris sobre la publicitat de la darrera acta de la Junta de Govern (que semblava 
que s’hagués fet coincidir expressament amb la convocatòria d’una roda de premsa) quan aquestes 
actes es fan públiques cada setmana. Abans d’aquesta roda de premsa la Sra. Mínguez havia informat 
a la premsa d’aquest tema. No es va incloure el punt en l’ordre del dia perquè calia estudiar-lo i 
consensuar-lo prèviament entre els membres del Govern. La notificació que calia fer al Cadastre era 
del tipus màxim que el Govern té previst aplicar, no implica cap aprovació de tipus, és una orientació i 
un compromís del govern de no proposar superar el tipus anunciat. S’ha fet la notificació i  l’organisme 
cadastral l’ha acceptada. És fals dir que només es podran presentar al·legacions fins al dia 26 d’agost, 
perque saben perfectament que els trenta dies d’exposició al públic es compten a partir de la data de 
publicació de l’anunci. Ja s’ha anunciat que els terminis d’al·legacions s’allargaran durant part del mes 
de setembre. Considera que va ser un menyspreu  que els representats del grup de CiU es neguessin 
a facilitar al seu grup les esmenes abans de la Comissió Informativa. Anuncia el vot en contra a les 
esmenes presentades.  
 
El Sr. Oró recorda que sempre han defensat l’increment de tributs amb relació a l’IPC estatal, per una 
raó clara: aquest IPC és el que s’aplica a gairebé tots els treballadors i pensionistes de la ciutat.  Creu 
que la proposta del Govern és desfavorable  a les classes assalariades i més necessitades o no les 
afavoreix degudament. Sobre el rànquing de la pressió fiscal comenta que han estat tretes de dos 
publicacions econòmiques i de les fonts informatives del PSOE (li facilitarà fotocòpia d’aquesta 
informació).  
Diu que quan escoltava els tres portaveus del govern tenia la sensació  que han intentat fer una 
pràctica d’amagar la veritat sense dir mentides. Al grup popular no els  ha convençut. 
 
El Sr. Tugues diu que davant l‘evidència en la comissió d’un error es poden adoptar dues actituds: 
reconèixer-ho i intentar justificar-ho o atrinxerar-se en  l’error i defensar que les coses s’han fet bé. 
(Reconeix que ell mateix es va equivocar en el còmput dels terminis d’exposició al públic, i per això 
rectifica).  El Govern no vol reconèixer cap error i traslladen el problema a la definició d’una qüestió 
purament administrativa. No han contestat cap de les qüestions que ha plantejat: ni quin punt del 
decret de delegació de competències els  permetia tractar aquest tema en la Junta de Govern; quina 
és la informació que han fet arribar al Cadastre (torna a llegir l’article de la LRHL); ni sobre la 
competència no delegable del Ple per prendre aquests acords. Aquests punts (saltar-se la llei) no són 
irrellevants.  
No està d’acord amb la Sra. Mínguez  quant a la coincidència del model fiscal per part del seu grup. 
Com que l’augment de valors no és lineal, s’ha cregut que la fórmula proposada per a aquest moment 
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era la més correcta. Això no suposa, però, que el model sigui el més bo. I més quan el govern no està 
complint el que diu  quant a l’aplicació de l’IPC Catalunya - Lleida, especialment amb l’IBI, ja que els 
increments reals mitjans (el que els ciutadans paguen de més) sempre han estat i seran superiors a 
l’esmentat IPC. Tots els models tenen elements positius i negatius, però el que cal és complir-los 
realment.  
 
La Sra. Mínguez fa la darrera intervenció recordant el debat que es va produir l’any passat  amb el Sr. 
Tugues sobre els increments reals de l’IBI i que ara s’han reproduït. Insisteix  que l’IBI és un impost de 
gestió compartida i que cal diferenciar les actualitzacions municipals de les revisions de valors que 
corresponen al Ministeri d’Economia i Hisenda. Rebutja altra vegada les acusacions sobre actuacions 
il·legals i rebat les declaracions del cap del grup de CiU que va manifestar que la revisió de valors no 
era obligatòria (quan realment ho és perquè ha transcorregut deu anys des de la darrera revisió). 
L’Equip de Govern ha complert la Llei amb la notificació feta abans de l’1 de juliol i amb la  revisió 
cadastral obligatòria.  
El Govern està satisfet del model d’ordenances fiscals. Està satisfet d’haver trobat un model que, 
malgrat la complexa revisió cadastral,  permeti que només el 4% d’habitatges tindran més del 8% 
d’increment, el 96% dels rebuts queden topats i 3000 habitatges pagaran menys que aquest any. El 
model és seriós, responsable i capaç de donar suport al debat dels pressupostos per l’any vinent. Diu 
que votar en contra d’aquesta proposta d’ordenances és votar en contra d’una rebaixa del 5,14% en 
l’IBI, de l’establiment d’uns topalls en aquest tribut, de les bonificacions a les famílies nombroses, del 
fet que al 96% dels propietaris se’ls rebaixi en el rebut de l’IBI l’efecte de la revisió cadastral i de la 
resta de mesures previstes per amortir l’impacte d’aquesta revisió.  
 
Clou el debat el Sr. alcalde. Respon al grup del PP dient que no hi ha cap tipus de menyspreu als 
ciutadans; el menyspreu no va lligat al que es cobra d’impostos, sinó al nivell de serveis que es dóna a 
la ciutadania. Sobre el calendari de les ordenances fiscals diu que la proposta de  l’Equip de Govern 
permet que durant el mes de setembre es puguin recollir les aportacions dels diferents grups i dels 
ciutadans, per poder fer una aprovació definitiva amb tot el procés de participació ciutadana que es 
requereix.  
Diu que en el discurs de CiU s’han barrejat paraules com obscurantisme, pressió fiscal, irregularitats, 
no reconeixement d’errors, denúncia, saltar-se la llei, desgavell, instal·lar-se en la il·legalitat, 
menyspreu i negligència. Diu que costa entendre aquest discurs quan l’Ajuntament parla i fa inversió, 
rigor, estalvi i serveis als ciutadans. Explica que després que els serveis econòmics de l’Ajuntament 
van consultar al Cadastre i es vegés que la Junta de  Govern podia aprovar un tipus provisional, es va 
acordar el del 0,75 i avui es porta a aprovació el tipus de 0,745 que serà comunicat immediatament al 
Cadastre perquè les notificacions es puguin fer amb aquest nou tipus. La legalitat està complerta  amb 
la notificació formal abans del dia 1 de juliol, després de fer les consultes pertinents.  
L’expedient d’ordenances fiscals respecta els acords d’actualització segons l’IPC mixt ja aplicat. En el 
que fa referència al cadastre i al seu impacte sobre els ciutadans, la revisió està topada per tres 
efectes: els fixats per la Llei de periodificació a deu anys, la rebaixa de tipus que es proposa i els 
topalls que garanteixen que els increments siguin limitats.  
Creu que l’expedient està treballat, es rigorós i permet que l’Ajuntament inverteixi i funcioni. La 
incentivació al creixement no s’aconsegueix rebaixant els impostos per sota de l’IPC quan els impostos 
locals són el 6,7% del total dels impostos que s’han de pagar. La incentivació s’aconsegueix amb 
promoció econòmica i creació d’infraestructures.  
 
(El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta de la sessió).  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
La Sra. Arnalot formula el prec següent. El seu grup ha estat coneixedor d’una informació referent a 
una sèrie d’irregularitats que presumiblement es produeixen en el si de la Guàrdia Urbana. Hi ha 
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descontentament en aquest cos, fet que s’arrossega des de fa temps. L’honor de la Guàrdia Urbana 
mereix una actuació urgent.  
Demana a l’alcalde que faci una investigació a fons,i que depuri responsabilitats si escau. Demana 
també que es prenguin les mesures que calguin per solucionar aquests problemes.  
Respon el Sr. alcalde dient que no li consta cap irregularitat a la Guàrdia Urbana. 
La Sra. Arnalot respon que el seu grup sí  que té aquesta informació. No considera correcte dir amb 
quines persones han parlat, ni detallar  fets concrets, però assegura que les manifestacions no són 
gratuïtes i torna a insistir en la petició d’una investigació. 
El Sr. alcalde diu que confia en els comandaments i efectius de la Guàrdia Urbana  i no té constància 
de cap irregularitat. Si en algun moment se’n produeix alguna i és denunciada es faria l’expedient 
corresponent i es tramitaria de la forma legalment prevista.  
 
 
El Sr. Padilla formula un altre prec referent a la Guàrdia Urbana. Fa esment a notícies publicades en 
mitjans de comunicació que demostren que hi ha un malestar important a la Guàrdia Urbana i una 
sensació de frustració en aquest cos. Demana que es faci tot el possible per motivar els agents, ja que 
la situació d’alarma és important.  
L’alcalde és el màxim responsable de la Guàrdia Urbana, segons la Llei Municipal de Catalunya. Per 
això demanen a l’Alcaldia que no defugi de la seva responsabilitat. 
Pregunta fins quan hauran de suportar els agents de la Guàrdia Urbana les actuals instal·lacions, 
gairebé infrahumanes? Per què no es va aprovar la proposta del grup de CiU sobre una auditoria 
interna de les instal·lacions de la Guàrdia Urbana? Potser perquè no se sàpiga que hi ha problemes  
d’il·luminació, ventilació, dutxes, etc., o perquè no es puguin recollir les declaracions dels agents sobre 
les condicions de l’immoble de Pardinyes que serveix de garatge per al parc mòbil?. Creu que el 
Govern no es pot excusar en l’anunci de la construcció de la nova caserna. Els sindicats han 
manifestat públicament la desmotivació i que no es creuen aquesta nova promesa fins que no vegin 
posada la primera pedra. El malestar dins de la Guàrdia Urbana és evident, per aquests i per altres 
motius. Comenta també la notícia sobre un possible mal ús de la bases de dades. Creu que la situació 
és molt i molt preocupant. Demana una actuació decidida per part de l’alcalde i que faci servir la seva 
autoritat.  
El Sr. alcalde diu que no s’ha formulat ni una pregunta ni un prec, sinó que s’ha fet un discurs. Diu que 
no s’ha fet palesa cap d’aquestes situacions alarmistes que el Sr. Padilla acaba de descriure. 
L’Alcaldia exerceix les seves competències sobre la Guàrdia Urbana Aquesta mateixa setmana es 
presentava el Pla de seguretat viària i el Pa estratègic de la Guàrdia Urbana. Això és un element de 
motivació, perquè fa participar els agents en les decisions col·lectives i en l’estratègia futura. S’estan 
exercint les respectives competències tant per part del tinent d’alcalde delegat com per part de 
l’alcalde. Estan satisfets del nivell de resposta que s’està tenint de la Guàrdia Urbana  a la qual s’està 
dotant de més mitjans  humans (amb un increment com mai s’havia fet fins ara) i  materials. Torna a 
reiterar l’anunci del compromís municipal sobre la ubicació de la nova caserna, la redacció del projecte 
i el compromís  que s’ha d’executar durant el proper mandat. 
El Sr. Padilla creu que no s’ha contestat al prec en el sentit  que s’ha formulat: la petició d’una acció 
decidida per solucionar els problemes d’instal·lacions i assegurar un millor ambient dins del cos.  
El Sr. alcalde diu que probablement no s’ha pres el prec en el sentit que vol el grup de CiU, ja que 
possiblement no tenen la mateixa intencionalitat sobre el model de gestió de la Guàrdia Urbana.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


